



Call for papers

*(version en français ci-dessous)*

**Rotterdam, The Netherlands**

**WLIC 2023**

Session RELINDIAL

*Religions: Libraries and Dialogue*

Special Interest Group of the IFLA section of the Social Sciences Libraries

In line with the theme of the next World Library and Information Congress, "*Let's work together, let's library* ", and with its sub-theme of the upcoming World Library Information Congress, "*Building a Sustainable Future through the SDGs*", the Relindial group is proposing a session on the theme:

***"Interreligious Dialogue, a Key Point for Sustainable Development"***

Sustainable development is based on three pillars (economy/ecology/social): economically efficient, socially equitable and environmentally sustainable development. Libraries have a role to play in this perspective and Interreligious Dialogue can be an important part of sustainable development.

- How can libraries of all types encourage the development and further implementation of interreligious dialogue?
- Like the Relindial Cartonera project, what initiatives can libraries propose that combine interreligious dialogue, skill sharing, creativity and recycling?
- How do libraries face a changing and sometimes tense general context and the need for interreligious and intercultural dialogue in their societies?

All colleagues and professionals who wish to share some of their experiences among the different aspects listed above are invited to send their proposals before 29 May 2023.

The session will last one hour during which debates and exchanges of information can be organized.

**Each presentation will be 10 minutes and in English. Time for Q&A will be scheduled after the paper presentations.**

**Proposals must be sent to:**

Fabien Vandermarcq, Relindial convenor

Email: [contact@bib-port-royal.com](mailto:contact@bib-port-royal.com)

Relindial

Religions: Libraries and Dialogue / Religions : bibliothèques et dialogue

IFLA Special interest group / groupe d'intérêt spécial de l'IFLA

## Important Dates/Deadlines

<b>26 May 2023:</b>	Deadline for submission of abstract (with 200-words),
<b>2 June 2023:</b>	Notification of acceptance or reject,
<b>7 July 2023:</b>	Deadline for submission of presenter information and final paper.

## Submissions

All proposals must be received by 26 May 2023.

## Please note

At least one of the paper's authors must be **present** to deliver a summary of the paper during the Open Session in Rotterdam. To encourage diversity and under some circumstances, some presentations can be submitted by recorded **videos**, the decision on it will be up to the team committee organization.

The paper must be an original submission not presented or published elsewhere. All papers that are presented at the WLIC 2023 will be made available online via the IFLA Repository under the [Creative Commons Attribution 4.0 license](#).

Authors of accepted papers must complete the [IFLA Authors' Permission Form](#).

All expenses, including registration for the conference, travel, accommodation etc., are the responsibility of the authors/presenters. No financial support can be provided by IFLA.

Relindial

Religions: Libraries and Dialogue / Religions : bibliothèques et dialogue  
IFLA Special interest group / groupe d'intérêt spécial de l'IFLA



Appel à communications

**Rotterdam, Pays-Bas**

**WLIC 2023**

Session RELINDIAL

*Religions: Libraries and Dialogue*

Groupe d'intérêt spécial de de la section des Bibliothèques en sciences sociales de l'IFLA

En ligne avec le thème du prochain Congrès mondial des bibliothèques et de l'information, "*Let's work together, let's library*", et avec son sous-thème du prochain Congrès mondial des bibliothèques et de l'information, "*Construire un avenir durable à travers les objectifs de développement durable*", le groupe Relindial propose une session sur le thème :

***"Le dialogue interreligieux, un élément clef pour le développement durable"***

Le développement durable repose sur trois piliers (économie/écologie/social) : un développement économiquement efficace, socialement équitable et écologiquement durable. Les bibliothèques ont un rôle à jouer dans cette perspective et le dialogue interreligieux peut être un élément important du développement durable.

- Comment les bibliothèques de tous types peuvent-elles encourager le développement et la poursuite de la mise en œuvre du dialogue interreligieux ?
- À l'instar du projet Relindial Cartonera, quelles initiatives les bibliothèques peuvent-elles proposer pour combiner dialogue interreligieux, partage de compétences, créativité et recyclage ?
- Comment les bibliothèques font-elles face à un contexte général changeant et parfois tendu et à la nécessité d'un dialogue interreligieux et interculturel dans leurs sociétés ?

Tous les collègues et professionnels qui souhaitent partager leurs expériences sur les différents aspects énumérés ci-dessus sont invités à envoyer leurs propositions avant le 29 mai 2023.

La session durera une heure au cours de laquelle des débats et des échanges d'informations pourront être organisés.

**Chaque présentation durera 10 minutes et sera faite en anglais. Un temps de questions-réponses sera prévu après les présentations.**

**Les propositions doivent être envoyées à :**

Fabien Vandermarcq, *convenor* de Relindial

Email: [contact@bib-port-royal.com](mailto:contact@bib-port-royal.com)

Relindial

Religions: Libraries and Dialogue / Religions : bibliothèques et dialogue  
IFLA Special interest group / groupe d'intérêt spécial de l'IFLA

## Dates importantes/échéances

<b>26 mai 2023:</b>	Date limite d'envoi du résumé (200 mots),
<b>2 juin 2023:</b>	Notification d'acceptation ou de rejet,
<b>7 juillet 2023:</b>	Date limite d'envoi des informations sur les présentateurs et de l'article final.

## Propositions

Toutes les propositions doivent être envoyées pour le 26 mai 2023.

### Merci de bien noter

Au moins un des auteurs de l'article doit être **présent** pour présenter un résumé de l'article lors de la session ouverte à Rotterdam. Afin d'encourager la diversité et dans certaines circonstances, certaines présentations peuvent être soumises sous forme de **vidéos** enregistrées, la décision à ce sujet revenant à l'organisation du comité d'équipe.

L'article doit être une proposition originale qui n'a pas été présentée ou publiée ailleurs. Tous les articles présentés à la WLIC 2023 seront disponibles en ligne via le dépôt de l'IFLA sous la [licence Creative Commons Attribution 4.0](#).

Les auteurs des articles acceptés doivent remplir le [formulaire d'autorisation des auteurs de l'IFLA](#).

Tous les frais, y compris l'inscription à la conférence, le voyage, l'hébergement, etc. sont à la charge des auteurs/présentateurs. Aucun soutien financier ne peut être fourni par l'IFLA.

Relindial

Religions: Libraries and Dialogue / Religions : bibliothèques et dialogue  
IFLA Special interest group / groupe d'intérêt spécial de l'IFLA